

## News Release

### United Way Waterloo Region Communities

For Immediate Release – January 6, 2023

### **Over \$2.8 million available in funding to Waterloo Region organizations through the Community Services Recovery Fund**

**Waterloo Region** – In November, the Minister of Families, Children and Social Development, Karina Gould, announced that United Way Centraide Canada alongside Canadian Red Cross, and Community Foundations of Canada have been selected to distribute funding through the Community Services Recovery Fund, a one-time investment of \$400 Million, to help a broad and diverse range of charities, non-profits, and Indigenous Governing Bodies adapt and modernize, so they can support pandemic recovery in communities across Canada.

Today, United Way Waterloo Region Communities (UWWRC) and Waterloo Region Community Foundation (WRCF) are announcing that they are working together as part of this initiative to distribute over \$2.8 million locally, and that they are now accepting applications. In addition, there will be funding available through the Canadian Red Cross, with applications being accepted through the same centralized online portal.

Since the early phases of the pandemic, charities, non-profits, and Indigenous Governing Bodies have struggled with increased demand for their services, reduced revenues, declines in charitable giving due to the rising cost of living, and a greater need to make use of digital tools as part of adapting and modernizing their operations.

Funding from the Community Services Recovery Fund will enable charities, non-profits, and Indigenous Governing Bodies to invest in their own organizational capacity by funding one-time projects to:

- Adapt the way they deliver services to support the needs of their staff and volunteers
- Buy equipment such as computers and software
- Create new ways of working, such as developing new fundraising approaches
- Provide support for staff and volunteers, such as staff training, supports for mental health and wellbeing; and
- Develop plans to receive funding from diverse sources.

You can access information about the CSRF at <https://www.uwaywrc.ca/united-way-waterloo-region-communities-takes-part-in-the-community-services-recovery-fund/> including a link to the application form and program guidelines. Submissions are due by February 21, 2023 (5 pm EST).

### **Quotes:**

“The lingering effects of the COVID-19 pandemic are still being felt in profound ways around the Waterloo Region. We are proud to be part of the collaboration between United Way Centraide Canada, Community Foundations of Canada and the Canadian Red Cross to deliver the Community Services Relief Fund from the Government of Canada, allowing us to continue to support local organizations recovering from unprecedented times,” says Joan Fisk, CEO United Way Waterloo Region Communities. “As always, United Way Waterloo Region Communities is committed to working alongside our local non-profit sector to determine where help is needed most.”

– Joan S Fisk, CEO, United Way Waterloo Region Communities

“Charities and non-profits are at the centre of addressing our communities’ needs and have faced increasing demands through the COVID-19 pandemic. The one-time support provided by the Community Services Recovery Fund is specifically focused on helping those organizations strengthen their internal capacity. WRCF is pleased to play a part in assisting organizations in Waterloo Region receive the support they need to serve our community into the future.”

– Eric Avner, President & CEO, Waterloo Region Community Foundation

“The Government supports a more inclusive model of economic growth that creates opportunities for everyone in Canada as the long-term recovery from the COVID-19 pandemic continues. The Community Services Recovery Fund will strengthen the ability of charities and non-profits to deliver services and resources where they will have the most impact. Because of the National Funders’ strong connections with local organizations, they will ensure funding is distributed efficiently to organizations that provide services to communities in need across Canada.”

– The Minister of Families, Children and Social Development, Karina Gould

“Charities and non-profit organizations are at the heart of communities, creating a sense of belonging from coast to coast to coast. Through the Community Services Recovery Fund, local community foundations are proud to have the opportunity to support this important work as we collectively build a more just and equitable future driven by community. This investment from the Government of Canada comes at a critical time when communities across Canada are coming together to rebuild from the isolation of the COVID-19 pandemic.”

– Andrea Dicks, Community Foundations of Canada, President

“The Community Services Recovery Fund will enable the charities and non-profits that serve our diverse communities to adapt and renew their programs and services and to invest in the future of their organizations, staff, and volunteers. I would like to recognize and thank the Government of Canada and Minister Gould for hearing and responding to the call from the sector for investment in our essential community service organizations.”

– Dan Clement, United Way Centraide Canada, President and CEO

**Community Services  
Recovery Fund**



Canadian  
Red Cross



COMMUNITY  
FOUNDATIONS  
OF CANADA



United Way  
Centraide  
Canada

Funded by the  
Government of Canada's  
Community Services Recovery Fund | **Canada**

## Digital Assets:

Please visit [www.uwaywrc.ca/about-us/communications/](http://www.uwaywrc.ca/about-us/communications/) to download our digital assets and further information, including photos, CEO bio and photo, and other United Way materials.

- 30 -

## About United Way Waterloo Region Communities

United Way Waterloo Region Communities is dedicated to helping people live better lives in every one of the seven communities we serve, and we focus on understanding issues and solutions unique to our community. Thanks to generous donors and partners, we are privileged to collaborate with people, non-profits, and businesses to empower multiple innovative, impactful and measurable solutions. We are fundraisers and local community builders that support a network of agencies whose programs and

services are locally focused, informed, connected, and deeply invested in helping people reach their full potential. To ensure critical agencies, programs and services get the funding they need, and to ensure donors have a clear line of sight to the work we do, we have focused on cause-based giving. Campaign for a Cause is a targeted community campaign that provides the opportunity for you or your workplace to give back in a way that aligns directly with your values and goals. To learn more, connect with us at [www.uwaywrc.ca](http://www.uwaywrc.ca).

## **About Waterloo Region Community Foundation**

Waterloo Region Community Foundation (WRCF) collaborates with partners to create sustainable, equitable and thriving communities. We connect regionally and locally, working with three cities and four townships – to include the people and places across our region. Together, we develop forward-thinking innovative solutions and seize opportunities to meet current and future needs of our community. We make philanthropy easy for individuals and companies to support organizations and issues they care about. WRCF is focused on Granting, Impact Investing and Convening to make measurable and sustainable impacts. Gifts are directed to WRCF's endowed funds that drive positive change through grants with the income generated being distributed in partnership with Fundholders to support a wide range of charitable causes within our community. A portion of the endowed funds are also used for impact investments that deliver both financial returns as well as positive social or environmental outcomes. As a leading community-building organization we also work to amplify voices and issues of importance by convening conversations and sharing information, while approaching our work with an equity mindset. [www.wrcf.ca](http://www.wrcf.ca)

For additional information about this release or to schedule an interview, please contact:

### **Amanda Melnick**

Senior Director, Impact and Stewardship, United Way Waterloo Region Communities

519-888-6100 x 210

[amelnick@uwaywrc.ca](mailto:amelnick@uwaywrc.ca)

### **Lynne Short**

Vice President, Waterloo Region Community Foundation

519-725-1806 x 204

[lynne@wrcf.ca](mailto:lynne@wrcf.ca)

## Communiqué de Presse

### United Way Waterloo Region Communities

Pour Diffusion Immédiate – 6 janvier 2023

### **Plus de 2,8 millions de dollars en financement offerts aux organismes de la région de Waterloo grâce au Fonds de relance des services communautaires**

**Région de Waterloo (Ontario), 6 janvier 2023** – En novembre, la ministre de la Famille, des Enfants et du Développement social, Karina Gould, a annoncé que Centraide United Way Canada, les Fondations communautaires du Canada et la Société canadienne de la Croix-Rouge et avaient été choisis comme financeurs nationaux du Fonds de relance des services communautaires (FRSC), un investissement unique de 400 millions de dollars, visant à aider un large éventail diversifié d'organismes de bienfaisance, d'organismes sans but lucratif et de corps dirigeants autochtones à s'adapter et à se moderniser pour qu'ils puissent soutenir la relance après-pandémie dans les communautés d'un bout à l'autre du pays.

Aujourd'hui, Centraide Collectivités de la région de Waterloo (CCRW) et la Fondation communautaire de la région de Waterloo (FCRW) annoncent qu'ils travailleront ensemble pour distribuer localement plus de 2,8 millions de dollars provenant de ce Fonds et que la période de présentation des demandes est maintenant ouverte. De plus, un financement supplémentaire sera offert par la Société canadienne de la Croix-Rouge, et il est possible de présenter une demande dès maintenant dans le même portail en ligne unique.

Depuis le début de la pandémie, les organismes de bienfaisance, les organismes sans but lucratif et les corps dirigeants autochtones sont confrontés à une demande accrue de leurs services, à une réduction de leurs revenus, à une diminution des dons de bienfaisance en raison de l'augmentation du coût de la vie, et à un besoin accru d'utiliser des outils numériques pour adapter et moderniser leurs activités.

Grâce au FRSC, les organismes de bienfaisance, les organismes sans but lucratif et les corps dirigeants autochtones pourront investir dans leur capacité organisationnelle en finançant des projets ponctuels pour :

- Adapter leur mode de prestation des services pour répondre aux besoins du personnel et des bénévoles;
- Acheter du matériel, comme des ordinateurs et des logiciels;
- Créer de nouvelles façons de travailler, comme de nouvelles approches de collecte de fonds;

- Offrir un soutien au personnel et aux bénévoles, par exemple de la formation, des mesures de soutien en santé mentale et des mesures favorisant le bien-être;
- Élaborer des plans en vue de recevoir du financement de diverses sources.

Pour en savoir plus sur le FRSC, rendez-vous à <https://www.uwaywrc.ca/what-we-do/funding-opportunities/community-services-recovery-fund-csrf/>. Vous y trouverez un lien vers le formulaire de demande ainsi que les lignes directrices du programme. Les organismes ont jusqu'à 17 h, heure normale de l'Est, le 21 février 2023, pour présenter une demande.

### **Citations :**

« La pandémie de COVID-19 a causé des blessures profondes dont les séquelles se font encore sentir un peu partout dans la région de Waterloo. C'est avec fierté que nous collaborerons avec Centraide United Way Canada, Fondations communautaires du Canada et la Société canadienne de la Croix-Rouge pour distribuer l'argent du Fonds de relance des services communautaires du gouvernement du Canada. Nous pourrions ainsi continuer à soutenir les organismes locaux qui tentent de surmonter une crise sans précédent. Comme toujours, nous nous engageons à travailler main dans la main avec les organismes sans but lucratif locaux pour cerner les besoins les plus criants. »

– La présidente-directrice générale de Centraide Collectivités de la région de Waterloo, Joan S. Fisk

« Les organismes de bienfaisance et sans but lucratif sont au cœur même de la satisfaction des besoins de nos collectivités et sont confrontés à une demande accrue depuis le début de la pandémie de COVID-19. Le Fonds de relance des services communautaires offre une aide ponctuelle qui vise précisément le renforcement de la capacité interne de ces organismes. C'est avec fierté que la Fondation communautaire de la région de Waterloo épaulera les organismes de la région de Waterloo afin qu'ils obtiennent l'aide dont ils ont besoin pour continuer d'être au service de notre collectivité. »

– Le président-directeur général de la Fondation communautaire de la région de Waterloo, Eric Avner

« Le Fonds de relance des services communautaires permettra aux organismes de bienfaisance et à but non lucratif qui desservent nos diverses communautés d'adapter et de renouveler leurs programmes et services et d'investir dans l'avenir de leurs organismes, de leur personnel et de leurs bénévoles. Je tiens à remercier le gouvernement du Canada et la ministre Gould d'avoir entendu et répondu à l'appel du secteur en faveur d'un investissement dans nos organismes de services communautaires essentiels. »

– Le président-directeur général de Centraide United Way Canada, Dan Clement

« Le gouvernement est favorable à un modèle de croissance économique plus inclusif qui crée des possibilités pour tout le monde au Canada, alors que se poursuit la relance à long terme du Canada après la pandémie de COVID-19. Le Fonds de relance des services communautaires renforcera la capacité des organismes de bienfaisance et sans but lucratif pour qu'ils fournissent des services et des ressources là où ils seront les plus utiles. Grâce à leurs liens solides avec les organisations locales, les financeurs nationaux feront en sorte que les fonds seront distribués efficacement aux organismes qui offrent des services à la communauté d'un bout à l'autre du Canada. »

– La ministre de la Famille, des Enfants et du Développement social, Karina Gould

« Les organismes de bienfaisance et les organismes à but non lucratif sont au cœur des communautés, créant un sentiment d'appartenance d'un océan à l'autre. Par l'entremise du Fonds de relance des services communautaires, les fondations communautaires locales sont fières d'avoir l'occasion d'appuyer ce travail important, alors que nous bâtissons collectivement un avenir plus juste et équitable axé sur la communauté. Cet investissement du gouvernement du Canada arrive à un moment critique où les communautés de partout au pays unissent leurs efforts pour se rebâtir de l'isolement créé par la pandémie de COVID-19. »

– La présidente de Fondations communautaires du Canada, Andrea Dicks

**Fonds de relance des  
services communautaires**



**Croix-Rouge  
canadienne**



**FONDACTIONS  
COMMUNAUTAIRES  
DU CANADA**



**Centraide  
United Way  
Canada**

Financé par le gouvernement  
du Canada par le Fonds de relance  
des services communautaires

**Canada**

- 30 -

## **À propos de Centraide Collectivités de la région de Waterloo**

Centraide Collectivités de la région de Waterloo a pour mission d'améliorer la qualité de vie des gens de sept collectivités, notamment en comprenant les enjeux et en trouvant des solutions uniques. Grâce à la générosité de donateurs et de partenaires, nous avons le privilège de collaborer avec des personnes, des organismes sans but lucratif

---

**United Way Waterloo Region Communities**

50 Sportsworld Crossing Road (East Building), Suite 220 | Kitchener, ON | N2P 0A4

519-888-6100 | [info@uwaywrc.ca](mailto:info@uwaywrc.ca)

[www.uwaywrc.ca](http://www.uwaywrc.ca)



et des entreprises afin de déployer de multiples solutions novatrices, percutantes et mesurables. Nous mettons à profit nos talents de collecteur de fonds et de bâtisseur communautaire pour soutenir un réseau d'organismes offrant des programmes et des services branchés sur la réalité locale avec l'objectif premier d'aider les personnes à atteindre leur plein potentiel. Pour assurer le financement adéquat des organismes, des programmes et des services essentiels et pour montrer clairement aux donateurs le travail que nous faisons, nous priorisons les dons fondés sur une cause. Ainsi, notre campagne *Donnez pour la cause* est une campagne communautaire ciblée qui permet aux personnes et aux entreprises de redonner d'une façon qui s'arrime directement à leurs valeurs et à leurs objectifs. Pour en savoir plus, rendez-vous sur [www.uwaywrc.ca](http://www.uwaywrc.ca).

## **À propos de la Fondation communautaire de la région de Waterloo**

La Fondation communautaire de la région de Waterloo (FCRW) et ses partenaires s'efforcent de bâtir des collectivités viables, équitables et prospères. Dans un esprit d'inclusion, nous construisons des ponts entre les organismes locaux et régionaux de trois villes et de quatre comtés. Ensemble, nous développons des solutions avant-gardistes et saisissons toutes les occasions à notre portée pour répondre aux besoins présents et futurs des collectivités que nous servons. Nous mettons tout en œuvre pour solliciter la générosité des personnes et des entreprises qui appuient les organismes et les enjeux qui leur tiennent à cœur. Nous priorisons l'octroi de subventions, les investissements sociaux et l'action rassembleuse pour opérer des changements mesurables et durables. Les dons sont affectés aux fonds de dotation de la FCRW desquels proviennent les subventions qui apportent des changements positifs et dont les bénéficiaires sont distribués en partenariat avec les détenteurs afin de soutenir un large éventail des causes caritatives dans notre collectivité. Une partie des fonds de dotation est également consacrée aux investissements sociaux qui sont rentables financièrement et bénéfiques pour la société et l'environnement. À titre d'organisme de renforcement communautaire par excellence, nous cherchons aussi à donner un plus large écho aux opinions et aux questions importantes en engageant la conversation et en échangeant de l'information sans jamais perdre de vue notre souci d'équité.

[www.wrcf.ca](http://www.wrcf.ca)

## **Questions ou demandes d'entrevue**

### **Amanda Melnick**

Directrice principale, Investissements sociaux et gérance, Centraide Collectivités de la région de Waterloo

519-888-6100, poste 210

[amelnick@uwaywrc.ca](mailto:amelnick@uwaywrc.ca)

### **Lynne Short**



Vice-présidente, Fondation communautaire de la région de Waterloo  
519-725-1806, poste 204  
[lynne@wrcf.ca](mailto:lynne@wrcf.ca)